
Rada Gminy Raszyn
Radni - Sesja

Protokół nr 41

XLI Sesja w dniu 19 maja 2021 
Obrady rozpoczęto 19 maja 2021 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 22:43 tego samego 
dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 20 członków.

Obecni:

1. Jarosław Aranowski
2. Marek Bańburski
3. Krzysztof Będkowski
4. Andrzej Górecki
5. Janusz Hoffman
6. Grzegorz Janiszewski
7. Henryka Koper
8. Ireneusz Koper
9. Ryszard Kowalczyk
10. Elżbieta Kuczara
11. Agata Kuran-Kalata
12. Dariusz Marcinkowski
13. Anna Matracka
14. Rafał Olesiński
15. Sławomir Ostrzyżek
16. Tadeusz Pawlikowski
17. Teresa Senderowska
18. Beata Sulima-Markowska 
19. Ewa Surmacz
20. Wiesław Szustak
21. Andrzej Zawistowski

1. Otwarcie XLI sesji Rady Gminy Raszyn.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Raszyn  Dariusz  Marcinkowski  otworzył  obrady  XLI  sesji
witając wszystkie osoby uczestniczące w posiedzeniu.

2. Stwierdzenie quorum.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Raszyn  Dariusz  Marcinkowski  poprosił  radnych
o potwierdzenie  obecności  w programie  E-sesja  a  następnie  stwierdził  quorum.  Następnie
złożył   wniosek  o  ograniczenie  czasu  wypowiedzi  podczas  procedowania  poszczególnych
punktów i poddał go pod głosowanie. 

3. Wnioski do porządku obrad.



Radny  A.  Zawistowski  złożył  wniosek  o  przesunięcie  punktu  4  „Sprawozdanie  Wójta
z bieżącej działalności” porządku obrad po punkcie 18. 

Przewodniczący Komisji Planowania i Inwentaryzacji J. Hoffman złożył wniosek o zdjęcie
z porządku  obrad  punktu  8  z  uwagi  na  błędy  z  projekcie  uchwały  wynikające
z niedopracowania przez biuro projektowe. 

Wójt  poprosił  o  wprowadzenie  do  porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian
w budżecie  na  2021  rok  oraz  projekt  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy
Raszyn na lata 2021-2030. Zaznaczył, że nie udało się przygotować projektów i dostarczyć
razem z innymi z materiałami na sesję jednak przekazano je dzień po i dlatego wszyscy mieli
dużo  czasu  na  zapoznanie  się  z  nimi.  Były  również  szczegółowo  omawiane  na  Komisji
Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego. 

Odbyła  się  dyskusja  nad  zasadnością  przesuwania  „sprawozdania  Wójta  z  bieżącej
działalności”. 

Radna  B.  Sulima-Markowska  zaapelowała  do  Przewodniczącego  Rady  aby  sprawozdanie
Wójta było przekazywane radnym w wersji papierowej.

Z uwagi na przybycie radnej H. Koper ponownie sprawdzono obecność.

Głosowano w sprawie:
Wniosek o przeniesienie punktu 4 porządku obrad do punktu 18.
Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (9)
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Rafał Olesiński, 
Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
PRZECIW (10)
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard 
Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Ewa Surmacz
NIEOBECNI (2)
Marek Bańburski, Agata Kuran-Kalata

Głosowano w sprawie:
Wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 8. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (17)
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz
Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, 
Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)



Teresa Senderowska, Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (2)
Marek Bańburski, Agata Kuran-Kalata

Głosowano w sprawie:
Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie zmian w budżecie na rok 
2021 w punkcie 6 porządku obrad. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (17)
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, 
Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa 
Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Andrzej Zawistowski
PRZECIW (2)
Henryka Koper, Wiesław Szustak
NIEOBECNI (2)
Marek Bańburski, Agata Kuran-Kalata

Głosowano w sprawie:
Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Raszyn na lata 2021-2030 w punkcie 7 porządku obrad. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (17)
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, 
Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa 
Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Andrzej Zawistowski
PRZECIW (2)
Henryka Koper, Wiesław Szustak
NIEOBECNI (2)
Marek Bańburski, Agata Kuran-Kalata

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie porządku obrad ze zmianami. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (15)
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, 
Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Ewa 
Surmacz, Wiesław Szustak
PRZECIW (2)
Henryka Koper, Andrzej Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Elżbieta Kuczara, Beata Sulima-Markowska 



NIEOBECNI (2)
Marek Bańburski, Agata Kuran-Kalata

4. Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności.

Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności pomiędzy sesjami. Rozpoczął od informacji o
tym, ze Gmina Raszyn otrzymała dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego na realizację
następujących działań: doposażenie placu zabaw w Słominie – 10 000 zł, zagospodarowanie
terenów wokół stawu w Ładach – 10 000 zł,  uzupełnienie zagospodarowania terenu placu
zabaw w Jaworowej II – 10 000 zł, remont posadzki strażnicy OSP Raszyn – 25 000 zł, zakup
sprzętu specjalistycznego dla OSP Falenty – 8 500 zł, kontrola palenisk przez Urząd Gminy
Raszyn  –  19 350  zł.  Poinformował,  że  Gmina  Raszyn  otrzyma  dofinansowanie  na
modernizację oczyszczalni w Falentach w ramach konkursu „Oczyszczanie Przyszłości”. W
dalszej  kolejności  Wójt  podkreślił,  że wypoczynek dla dzieci  w postaci  półkolonii  będzie
realizowany przez wszystkie placówki (szkoły, świetlice, CKR, CSR). W szkołach półkolonie
będą się odbywały w pierwszych dwóch tygodniach wakacji gdyż później szkoły przystępują
do  remontów.  W  świetlicach  zajęcia  będą  realizowane  praktycznie  przez  całe  wakacje.
Szczegółowe informacje będą zamieszczone na stronie internetowej.

Dyrektor Centrum Sportu Raszyn Katarzyna Klimaszewska przedstawiła program atrakcji dla
dzieci na wakacje. Będzie to akcja pod nazwą „sportowe wakacje”, która odbędzie się od 5 do
18 lipca. W ramach akcji będą realizowane bezpłatne zajęcia z piłki nożnej, pływania, tańca,
fitness.  Planowane  jest  powtórzenie  akcji  w  ostatnich  dwóch  tygodniach  sierpnia.
Szczegółowo  przedstawiła  zasady  organizacji  zajęć.  Dodatkowo  CSR przez  całe  wakacje
będą niższe ceny biletów na pływalnie i siłownię. Oferta wakacyjna obejmuje również zajęcia
dla  dorosłych  w  postaci  zorganizowanych  zajęć  w  parku  jordanowskim.  Następnie
poinformowała,  że  CSR 1  czerwca  organizuje  atrakcje  z  okazji  Dnia  Dziecka.  Na końce
poinformowała o planowanych imprezach sportowych, które odbędą się w czasie wakacji.  

Wójt kontynuując  swoje  sprawozdanie  powiedział,  że  trwają  prace  nad  przy  ścieżkach
rowerowych  oraz  prace  porządkowe  przy  V  fazie  porządkowania  gospodarki  wodno-
ściekowej  w  gminie  Raszyn.  Jeśli  chodzi  o  remonty  ulic  to  dobiega  końca  budowa ulic
Akacjowej i Orzechowej. Trwa również budowa boiska w Falentach, gdzie była niewielka
przerwa ale już prace wznowiono. Trwają prace przy budowie ul. Olszowej i Waryńskiego.
Trwa budowa placu zabaw przy Austerii. Dobiegają końca prace przy projektowaniu domu
socjalno-komunalnego  w  Podolszynie.  Wyłoniono  także  wykonawcę  na  zaprojektowanie
żłobka.  Ogłoszono  przetarg  na  budowę  strażnicy  w  Dawidach.  Jeśli  chodzi  o  ul.
Miklaszewskiego to trwają prace sprawdzające projekt. Otwarto również oferty na budowę ul.
Łąkowej gdzie wpłynęły 4 oferty. 

Z uwagi na fakt przybycia radego M. Bańburskiego ponownie sprawdzono obecność na sesji.

5. Przyjęcie protokołu z XL sesji.

Radny A. Górecki wyraził swoje zdanie odnośnie protokołu twierdząc, że jest on nie pełny i
nie w całości opisuje to co wydarzyło się na sesji z udziałem dyrekcji ITP. Następnie wygłosił
krótkie  oświadczenie  i  przeprosił  radnego  K.  Będkowskiego  tłumacząc,  że  nie było  jego
intencją  podważać  działań  Przewodniczącego  Komisji,  jedynie  podkreślić  rolę   Rady  w
kształtowaniu wizerunku gminy.



Radny  J.  Aranowski  w nawiązaniu  do  protokołu  odniósł  się  do  wypowiedzi  radnego  A.
Zawistowskiego, w której według niego obraził wszystkich pozostałych radnych. Przytoczył
treść wypowiedzi. Na koniec stwierdził, że zagłosuje przeciw przyjęciu protokołu ponieważ
nie odzwierciedla on wypowiedzi radnego A. Zawistowskiego.

Radny A.  Zawistowski  stwierdził,  że  jeżeli  radny J.  Aranowski  chce  to  można  zatrudnić
osobę, która będzie tworzyła stenogram z sesji. 

Radny A. Górecki zaproponował aby przed samą sesją jeszcze raz wysyłano protokół z sesji
z uwzględnionymi poprawkami radnych aby wszyscy wiedzieli nad czym głosują. 

Na prośbę  Przewodniczącego  Rady pracownik  biura  rady  poinformował,  że  protokół  jest
wysyłany wraz ze wszystkimi  materiałami  na sesję  jeśli  ktoś  zgłasza poprawki to  są one
uwzględniane. Do omawianego protokołu poprawki zgłosił radny A. Zawistowski i zostały
one uwzględnione. 

Radny S. Ostrzyżek zauważył, że podczas sesji Przewodniczący Rady informuje kto zgłosił
poprawki do protokołu i czy zostały uwzględnione. Następnie podkreślił,  że bardzo trudno
jest  wyrazić  w  protokole  atmosferę  jaka  panuje  na  sesjach.  Zaproponował  aby  pisać
stenogramy z sesji albo jeśli są nagrania to żeby protokoły były krótsze. 

Radna T. Senderowska wyraziła zdanie, że należało by zatrudnić pomoc do obsługi rady na
czas nieobecności jednego pracownika gdyż mnogość zdań jest bardzo duża. 

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z XL sesji.
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Marek Bańburski, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, Elżbieta Kuczara, 
Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej 
Zawistowski
PRZECIW (1)
Jarosław Aranowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5)
Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Henryka Koper, Ryszard Kowalczyk, Teresa 
Senderowska
NIEOBECNI (1)
Agata Kuran-Kalata

6. Uchwała w sprawie zmian w budżecie na rok 2021.

Radny A. Zawistowski poprosił o przejście od razu do zadawania pytań. 

Przewodniczący  Komisji  Budżetu,  Inwestycji  i  Mienia  Komunalnego  T.  Pawlikowski
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał budżetowych.



Radny  S.  Ostrzyżek  zauważył,  że  jeżeli  pani  Skarbnik  nie  przedstawi  projektów  uchwał
mieszkańcy  oglądający  sesję  nie  dowiedzą  się  co  jest  zmieniane  i  nie  będą  mieli
podstawowych informacji nt. budżetu.

Wyświetlono  uzasadnienie  do  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie.  Skarbnik
Lilianna  Kłos  przedstawiła  zmiany  w  budżecie  w  oparciu  o  uzasadnienie  do  projektu
uchwały.

Radny A. Zawistowski zapytał ile wynosi opłata za wycinkę drzew?

Skarbnik  odpowiedziała,  że  opłata  jest  naliczana  zgodnie  z  rozporządzeniem  Ministra
Środowiska na podstawie obwodu drzewa i gatunku drzewa. Podała przykłady kwot.

Radny S. Ostrzyżek zapytał o zwiększenie wydatków bieżących na zwalczanie narkomanii i
przeciw działanie  alkoholizmowi czy są określone konkretne zadania. Następnie zapytał czy
jest możliwe włączenie się gminy i dofinansowanie ścieżki edukacyjnej w Rezerwacie „Stawy
Raszyńskie”,  tak  aby  rezerwat  był  chroniony  a  jednocześnie  stał  się  bardziej  przyjazny
mieszkańcom.

Wójt odpowiadając zaznaczył,  że jest  możliwe dofinansowanie modernizacji  takiej  ścieżki
jednak będzie trzeba dokonać uzgodnień z inspektorem ochrony środowiska. 

Skarbnik  odpowiedziała,  że  środki  na  zwalczanie  narkomanii  i  działanie  przeciw
alkoholizmowi zostały zwiększone gdyż w zeszłym roku i na początku bieżącego program
Pełnomocnika ds.  zwalczania uzależnień nie był realizowany a środki niewykorzystane ze
względu na pandemię. 

Radny  S.  Ostrzyżek  poprosił  o  odniesienie  się  do  kwestii  zabezpieczonych  środków  na
doprojektowanie strażnicy w Falentach.

Wójt  zaznaczył,  że  jeszcze  nie  ustalono  wytycznych  do  projektu  gdyż  istnieją  problemy
natury formalnej (MPZP, problemy z siecią wodno-kanalizacyjną.

Przewodniczący Rady zapytał o kwestię niepołączonych ze sobą ścieżek rowerowych, kiedy
zostaną one zrealizowane.

Wójt szczegółowo odpowiedział, że część ścieżek rowerowych jest konsultowana z miastem
stołecznym Warszawa a część będzie realizowana zgodnie z procedurą ZRID.

Przewodniczący  Rady  zapytał  o  monitoring  gminny,  na  który  został  ogłoszony  przetarg.
Zaproponował aby wykorzystać środki z funduszu sołeckiego Rybia na dodatkowy punkt na
świetlicy środowiskowej.

Zastępca  Wójta  M.  Kucharski  odpowiedział,  że  13  maja  został  ogłoszony  przetarg  na
instalację  18  kamer  w  5  lokalizacjach.  Na  etapie  przetargu  ciężko  będzie  rozszerzyć
założenia. Dodał, że jest to system monitoringu, który można rozbudować. 

Przewodniczący Rady poruszył temat skrzyżowania ul. Orzechowej i ul. Na Skraju oraz ul.
Przelotowej  gdzie  jest  problem  z  dużymi  kałużami  podczas  deszczu.  Zaproponował  aby
podjąć działania zmierzające do poprawy sytuacji. 



Wójt odpowiedział, że najlepiej byłoby dokonać remontu ul. Na Skraju i wykonać projekt co
wiązałoby się z uzgodnieniami z władzami Warszawy co nie jest prostą kwestią.

Przewodniczący Rady zapytał co z inwestycjami w ul. Zakole i ul. Małej?

Wójt odpowiedział, że jeżeli chodzi o ul. Zakole to jest wykonany projekt odwodnienia ze
zgłoszeniem, brakuje pozwalania na przesunięcie słupów.

Przewodniczący  Rady  zasugerował  aby  w  związku  z  projektowaniem  skweru  Witolda
Pileckiego przy ul. Poniatowskiego, wykonać remont ulic przyległych do ul. Chrobrego.

Wójt  zaznaczył,  ze  planuje  wyremontować  te  ulice  w  ramach  utrzymania  bieżącego  ale
dopiero po wykonaniu skweru.  

Przewodniczący Rady poprosił o informację kiedy zostanie wykonany, dawno obiecany plac
zabaw przy szkole w Raszynie na ul. Unii Europejskiej.

Wójt odpowiedział, że projekt placu zabaw jest na ukończeniu i być może uda się wykonać
go na początku września.

Przewodniczący Rady poruszył temat złego stanu nawierzchni ul. Nadrzecznej.

Wójt poinformował,  że ul. Nadrzeczna zostanie  naprawiona z bieżącego utrzymania dróg.
Dodatkowo zaznaczył, że ulica jest projektowana. 

Przewodniczący Rady poprosił o wpłynięcie na Starostwo Powiatowe o remont kładki nad Al.
Krakowską. Wójt zobowiązał się, że będzie monitował do powiatu w tej sprawie.

Radny A. Górecki poprosił o odpowiedź w sprawie kiedy będzie wykonany remont ul. Małej.

Wójt odpowiadając powiedział,  że projektowanie tej ulicy jest zapisane w budżecie na ten
rok. Projekt zostanie wykonany na podstawie zapytania ofertowego, który zostanie wykonany
w tym roku.

Radny A. Górecki dlaczego do tej pory nie udało się zainstalować lustra na ul. Wesołej u
zbiegu ul. Małej, na które jest już zgoda od 7 miesięcy. W dalszej kolejności zapytał o punkty
monitoringu na Rybie, Dawidach Bankowych i na Reducie Raszyńskiej.

Zastępca  Wójt  poinformował,  że  do  przetargu  zgłoszono  5  miejsc  monitoringu  ale  cały
system będzie miał możliwość rozszerzania.  

Radny G. Janiszewski powrócił do tematu ul. Na Skraju i ul. Przelotowej gdzie wywyższono
pobocza. Zaproponował aby wyrównać spychaczem pobocza do poziomu jezdni a wówczas
woda nie będzie się zbierała na ulicy. 

Radny A. Zawistowski zapytał kiedy zostanie ogłoszony przetarg na budową planu zabaw
przy szkole w Raszynie.

Wójt podkreślił, że na ten moment nie jest w stanie określi daty ogłoszenia przetargu. 



Radny A. Zawistowski zapytał jakie  remonty będą przeprowadzane w szkołach w Ładach
oraz w Sękocinie. 

Wójt   odpowiedział,  że  będą  wykonywane  naprawy bieżące.  W szkole  w  Ładach  trzeba
będzie przystosować odpowiednią infrastrukturę do kolejnych 2 oddziałów przedszkolnych.
W szkole w Sękocinie planowana jest modernizacja ogrodzenia oraz remonty łazienek.

Radna  T.  Senderowska  podziękowała  Wójtowi  za  wykonanie  wjazdu  do  przychodni  w
Raszynie.  Następnie  zwróciła  uwagę  na  zły  stan  nawierzchni  ul.  Dworkowej  i  ul.
Opaczewskiej.

Z uwagi na utratę połączenie przez radną T. Senderowską Wójt nie udzielił odpowiedzi.

Radny J. Aranowski nawiązał do wypowiedzi Zastępcy Wójta i powiedział,  że przekazane
informacje  o  monitoringu  nie  zgadzają  się  z  ustaleniami  na  komisji.  W  związku  z  tym
zapowiedział  zwołanie  komisji  Rolnictwa,  Ochrony  Środowiska  i  Porządku  Publicznego.
Dodał,  ze na posiedzeniu komisji  przedstawi sołtysom jak wykonać monitoring w ramach
sołectw.

Radna  B.  Sulima-Markowska  zwróciła  uwagę  Przewodniczącemu  Rady,  że  w  ramach
omawiania zmian w budżecie wywiązała się dyskusja, która powinna się odbyć w sprawach
różnych.

Radny T. Pawlikowski złożył wniosek o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania.

Głosowano w sprawie:
Wniosek formalny o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (19)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, 
Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław 
Szustak, Andrzej Zawistowski
PRZECIW (1)
Henryka Koper
NIEOBECNI (1)
Agata Kuran-Kalata

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie zmian w budżecie na rok 2021. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (19)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 



Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, 
Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław 
Szustak, Andrzej Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Henryka Koper
NIEOBECNI (1)
Agata Kuran-Kalata
Uchwała nr XLI/346/2021

7. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raszyn na lata
2021-2030

Przewodniczący  Komisji  Budżetu,  Inwestycji  i  Mienia  Komunalnego  T.  Pawlikowski
poinformował, że komisji pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał budżetowych.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raszyn na lata 2021-
2030. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, 
Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Ewa 
Surmacz
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6)
Andrzej Górecki, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Beata Sulima-Markowska , Wiesław 
Szustak, Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (1)
Agata Kuran-Kalata
Uchwała nr XLI/347/2021

8. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVI/315/2020 Rady Gminy Raszyn z dnia 
30 grudnia 2020 r. w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Raszyn.

Pani Karolina Jadonis przedstawiciel  firmy Eko-Precyzja przedstawiła projekt uchwały.  W
związku z możliwością uzyskania dofinansowania na budowę sieci kanalizacyjnej na terenie,
który  obecnie  jest  w  granicach  aglomeracji  Raszyn  a  jedno  z  kryteriów  programu
dofinansowań zakłada,  że  obszar  nie  może znajdować  się  granicach aglomeracji.  Zmiany
obejmują  teren  w  miejscowości  Sękocin  Las.  Projekt  uchwały  został  skonsultowany
z Wodami Polskimi oraz Regionalną Dyrekcją Ochrony Środowiska.

Przewodniczący  Komisji  Planowania  Przestrzennego  i  Inwentaryzacji  J.  Hoffman
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.



Wójt wyjaśnił, że dofinansowania od Marszałka Województwa Mazowieckiego zakładają aby
tereny,  na  które  ma  zostać  udzielone  dofinansowanie  powinny  mieć  charakter  wiejski  a
aglomeracja powoduje, że mają one charakter miejski stąd potrzeba jest zmiana.  

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVI/315/2020 Rady Gminy Raszyn z dnia 30 
grudnia 2020 r. w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Raszyn.. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (20)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 
Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir 
Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa 
Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (1)
Agata Kuran-Kalata

Uchwała nr XLI/348/2021

9. Uchwała w sprawie:  zmiany Uchwały Nr XXXIX/344/2021 Rady Gminy Raszyn z
dnia  15  kwietnia  2021r.  w  sprawie  określenia  programu  opieki  nad  zwierzętami
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Raszyn w 2021
roku.

Kierownik M. Marszałek poinformowała, że podjęta na poprzedniej sesji uchwała w sprawie
określenia  programu opieki  nad zwierzętami  bezdomnymi oraz zapobiegania  bezdomności
zwierząt na terenie Gminy Raszyn w 2021 roku, zawierała błąd w paragrafie 9 ustęp 4 punkt 2
i należy usunąć zapis znajdujący się w nawiasie.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie: zmiany Uchwały Nr XXXIX/344/2021 Rady Gminy Raszyn z dnia 15 
kwietnia 2021r. w sprawie określenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Raszyn w 2021 roku.. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (20)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 
Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir 
Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa 
Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (1)
Agata Kuran-Kalata
Uchwała nr XLI/349/2021

10. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 
terenów położonych we wsi Janki w Gminie Raszyn – rejon po zachodniej stronie ul. 



Mszczonowskiej. (punkt zdjęto z porządku obrad)

11. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego części terenów położonych we wsi Łady w Gminie 
Raszyn – rejon ul. Bakaliowej – Obszar II .

Kierownik  referatu  Planowania  Przestrzennego  i  Urbanistyki  M.  Łachniak  przedstawiając
projekt  uchwały  poinformowała,  że  dotyczy  on  przystąpienia  do  zmiany  MPZP  w
miejscowości Łady. Na terenie objętym planowaną zmianą MPZP znajduje się  kilkanaście
prywatnych działek przeznaczonych w obowiązującym planie pod zabudowę mieszkaniową
jednorodzinną w zabudowie szeregowej z koniecznością lokowania usług. Projekt uchwały
obejmuje również działki drogowe, które stanowią poszerzenie ul. Bakaliowej. Mieszkańcy
działek  złożyli  wniosek  o  zmianę  przeznaczenia  na  teren  zabudowy  mieszkaniowej  z
budynkami wolno stojącymi i w zabudowie szeregowej. Dodatkowo w styczniu tego roku
właściciele sąsiednich działek wyrazili chęć zakupu terenów stanowiących drogę. W związku
z planowanym usunięciem funkcji usługowej w MPZP uzasadnionym stało się zmniejszenie
szerokości drogi do 10 m w liniach rozgraniczających. Następnie powiedziała, że na komisji
Planowania Przestrzennego i Inwentaryzacji odbyła się dyskusja nad cenami ewentualnego
wykupu  części  drogi  przez  mieszkańców,  którzy  zadeklarowali  cenę  do  100  zł  za  metr
kwadratowy. Należy zrobić operat szacunkowy, który pozwoli na wycenę działek drogowych.
Na koniec poprosiła o autopoprawkę w podstawie prawnej.

Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego i Inwentaryzacji J. Hoffman powiedział,
że  podczas  posiedzenia  komisji  dyskutowano  na  temat  ceny  i  ewentualnego
zagospodarowania  poszerzeń  drogi.  Finalnie  Komisja  pozytywnie  zaopiniowała  projekt
uchwały. 

Radna B. Sulima-Markowska uznała, że zasadnym jest zmiana MPZP jednak jeśli chodzi o
kwestię  zagospodarowania  poszerzenia  drogi  to  uważa,  że  nie  należy  go  odsprzedawać
mieszkańcom.  Można  tam  utworzyć  strefę  zieleni.  Następnie  zauważyła,  że  cena
zaproponowana  jest  zbyt  niska  ponieważ  ceny  rynkowe  metra  działki  w  tym  rejonie  są
kilkakrotnie wyższe.   

Radny A. Zawistowski przytoczył ceny za metr w miejscowości Łady i zapytał co będzie jeśli
MPZP zostanie zmienione a mieszkańcy nie wykupią działek bo cena będzie zbyt droga. 

Kierownik  M.  Łachniak  powiedziała,  że  należy  wykonać  operat  szacunkowy  i  wówczas
mieszkańcy na podstawie oświadczenia woli zobowiążą się do wykupu tych działek. Jeśli tak
się nie stanie to droga zostanie w takiej formie jak jest obecnie.

Radny S. Ostrzyżek zgodził się z radną B. Sulimą-Markowską. Uważa, że mieszkańcy nie
mogą stawiać warunków cenowych a ponad to  zasadnym jest aby po środku tego poszerzenia
zrobić teren zagospodarowanej zieleni.

Radny T. Pawlikowski podkreślił, że Gmina musi zrobić operat szacunkowy. Zauważył, że
jeśli tam będzie teren zielony to trzeba będzie sprzątać i kosić trawę. 

Zastępca  Wójta  wskazał,  że  w  Ładach  jest  duży  i  zagospodarowany  teren  zielony  gdzie
znajdują się stawy.



Radny  J.  Aranowski  powiedział,  że  trzeba  się  dobrze  zastanowić  na  poziomie  tworzenia
projektu planu. Sam jest w rozterce czy zachować szerokość drogi i rozbić tam tereny zieleni
czy sprzedać część działki mieszkańcom i zwęzić drogę.

Radny H. Koper zabrała głos w imieniu swoim i radnej T. Senderowskiej wyrażając zdanie, iż
tereny zielone są bardzo potrzebne w Gminie Raszyny bo jest ich mało.

Wójt  zwrócił  uwagę  na  fakt,  że  jeśli  poszerzenia  w skutek  zmiany  MPZP przestaną  być
działkami  drogowymi  to  uniemożliwi  się  mieszkańcom  dostęp  do  drogi  publicznej.  To
spowoduje, że trzeba będzie ustanawiać służebność drogi koniecznej.

Radny M. Bańburski również jest zdania aby pozostawić poszerzenia we władaniu Gminy
Raszyn.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego części terenów położonych we wsi Łady w Gminie Raszyn – rejon ul. 
Bakaliowej – Obszar II wraz z autopoprawkami.
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (17)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Elżbieta Kuczara, Dariusz 
Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, 
Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Andrzej Zawistowski
PRZECIW (1)
Wiesław Szustak
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Sławomir Ostrzyżek
BRAK GŁOSU (1)
Ryszard Kowalczyk
NIEOBECNI (1)
Agata Kuran-Kalata
Uchwała nr XLI/350/2021

12. Uchwała w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich 
przebiegu.

Kierownik referatu Geodezji Zbigniew Tokarz przedstawił projekt uchwały. Poinformował, 
że uchwała dotyczy 4 dróg. Aby podjąć uchwałę należało uzyskać opinię Zarządu Powiatu 
Pruszkowskiego, który pozytywnie ją zaopiniował. Dodatkowo zaznaczył, że były to drogi 
wybudowane ze środków zewnętrznych a Gmina Raszyn została zobowiązana do podjęcia 
stosowanej uchwały.

Przewodniczący  Komisji  Planowania  Przestrzennego  i  Inwentaryzacji  J.  Hoffman
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu.



Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (20)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 
Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir 
Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa 
Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (1)
Agata Kuran-Kalata
Uchwała nr XLI/351/2021

13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie prawa służebności przesyłu.

Kierownik referatu Geodezji Zbigniew Tokarz przedstawiając projekt uchwały powiedział, że
wyrażenie zgody na ustanowienie prawa służebności jest konieczne w celu doprowadzenia
przyłącza  gazu  do  budowanego  budynku  Straży  Pożarnej  w  Dawidach,  które  ma  zostać
ustanowiony na czas nieokreślony. 

Przewodniczący  Komisji  Planowania  Przestrzennego  i  Inwentaryzacji  J.  Hoffman
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  ten  projekt  uchwały  był  opiniowany  na  komisji
Planowania  Przestrzennego  i  Inwentaryzacji  na  jego  prośbę  gdyż  pierwotnie  w porządku
obrad  nie  było  uchwał  zmieniających  budżet  oraz  nie  planowano  zwoływania  Komisji
Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego, w której kompetencji leży opiniowania tego typu
uchwał.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie prawa służebności przesyłu.
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (20)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 
Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir 
Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa 
Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (1)
Agata Kuran-Kalata
Uchwała nr XLI/352/2021

14. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn.

Kierownik referatu Geodezji Zbigniew Tokarz zreferował projekt uchwały informując, że 
chodzi o ulicę w miejscowości Falenty Nowe gdzie mieszkańcy wystąpili o nadania nazwy 



drodze i podali następujące propozycje: Bora, Zielone Wzgórze, Giewontu, Czarnuszki, Róży 
Wiatrów, Kontuszowa, Płotki.

Przewodniczący  Komisji  Planowania  Przestrzennego  i  Inwentaryzacji  J.  Hoffman
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała nazwę Róży Wiatrów.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn - nazwa ul. 
Róży Wiatrów. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (20)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 
Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir 
Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa 
Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (1)
Agata Kuran-Kalata
Uchwała nr XLI/353/2021

15. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn.

Kierownik  referatu  Geodezji  Zbigniew Tokarz  zreferował  projekt  uchwały  informując,  że
chodzi o ulicę w miejscowości Falenty Nowe gdzie mieszkańcy wystąpili o nadania nazwy
drodze i podali następujące propozycje: Cudne Manowce, Marzeń.

Przewodniczący  Komisji  Planowania  Przestrzennego  i  Inwentaryzacji  J.  Hoffman
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała nazwę ul. Marzeń.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn - nazwa ul. 
Marzeń. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (20)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 
Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir 
Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa 
Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (1)
Agata Kuran-Kalata
Uchwała nr XLI/354/2021

16. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn.



Kierownik  referatu  Geodezji  Zbigniew Tokarz  zreferował  projekt  uchwały  informując,  że
chodzi o ulicę w miejscowości Falenty Nowe gdzie mieszkańcy wystąpili o nadania nazwy
drodze i podali następujące propozycje: Dzikiej Gruszy, Kwiecistej Jabłoni.

Przewodniczący  Komisji  Planowania  Przestrzennego  i  Inwentaryzacji  J.  Hoffman
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała nazwę Dzikiej Gruszy.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn - Dzikiej 
Gruszy. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (20)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 
Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir 
Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa 
Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (1)
Agata Kuran-Kalata
Uchwała nr XLI/355/2021

17. Uchwała w sprawie nadania Parkowi Raszyńskiemu imienia Magdaleny 
Abakanowicz.

Radna E. Kuczara jako przedstawiciel Klubu Radnych „Wspólnie Rozwijamy Gminę” , która
złożył  projekt  uchwały pod obrady zaznaczyła,  że już od dłuższego czasu podnoszone są
głosy o upamiętnienie Magdaleny Abakanowicz. Następnie odczytała uzasadnienie uchwały
podnosząc przy tym wszystkie zasługi znanej na całym świecie rzeźbiarki, która pochodziła z
Falent. Zaproponowała aby jej imieniem nazwać park w Raszynie. Uważa, że zapoczątkowało
by to upowszechnianie wiedzy o tak ważnej artystce dla sztuki polskiej. 

Przewodniczący  Komisji  Planowania  Przestrzennego  i  Inwentaryzacji  J.  Hoffman
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Radna H. Koper poparła wniosek o upamiętnienie Magdaleny Abakanowicz poprzez nadanie
jej imienia parkowi w Raszynie.

Radny  K.  Będkowski  wyraził  zaskoczenie,  że  podczas  dwóch  debat  o  kulturze  Gminy
Raszyn, które odbyły się w ramach Komisji Oświaty, Kultury i Dziedzictwa Narodowego, nie
padła taka propozycja. Zaznaczył, że sam podjął prace nad innym rodzajem upamiętnienia
artystki. Jego pomysłem było utworzenie nagrody im Magdaleny Abakanowicz,  dla młodych
rzeźbiarzy, o czym wspominał podczas debaty.



Radne  E.  Kuczara  podkreśliła  apolityczność  projektu  uchwały  oraz  brak  podtekstów.
Przypomniała,  że  ze  względów  zawodowych  nie  uczestniczyła  w  przywołanej  przez  K
Będkowskiego, debacie o kulturze.  Uważa jednak, że obie inicjatywy nie stoją ze sobą w
sprzeczności.

Radny M. Bańburski uznał,  że  nie  widzi  przeciwwskazań aby obie inicjatywy realizować
jednocześnie. 

Radne B. Sulima-Markowska i Ewa Surmacz poparły zdanie radnego M. Bańburskiego.

Radny A. Zawistowski złożył wniosek o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania.

Głosowano w sprawie:
Wniosek o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania.
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (16)
Jarosław Aranowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka 
Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna 
Matracka, Rafał Olesiński, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, 
Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
PRZECIW (2)
Marek Bańburski, Tadeusz Pawlikowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Krzysztof Będkowski
BRAK GŁOSU (1)
Sławomir Ostrzyżek
NIEOBECNI (1)
Agata Kuran-Kalata

Radca prawny Hanna Karpińska-Karolak zwróciła uwagę, iż do projektu zgłaszała uwagi 
formalno-prawne w podstawie prawnej oraz w paragrafie 3 tak aby uchwała wchodziła w 
życie 14 dni od ogłoszenia.

Radna B. Sulima-Markowska przychyliła się do uwag radcy prawnego i wprowadziła jako 
autopoprawki.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie nadania Parkowi Raszyńskiemu imienia Magdaleny Abakanowicz z 
autopoprawkami. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (17)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz
Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Teresa Senderowska, Beata Sulima-
Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
PRZECIW (1)
Tadeusz Pawlikowski



WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Krzysztof Będkowski
BRAK GŁOSU (1)
Sławomir Ostrzyżek
NIEOBECNI (1)
Agata Kuran-Kalata
Uchwała nr XLI/356/2021

18. Uchwala w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 
w Warszawie.

Przewodniczący Rady poinformował, że chodzi o skargę złożoną przez Dyrektora Centrum 
Kultury Raszyn (CKR) Mariusza Smolichę. Poprosił radcę prawnego o wyjaśnienia.

Radca prawny poinformowała, że nastąpiła wątpliwość co do procedury składania skarg gdyż
została  ona złożona wprost  do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego  (WSA) a nie  do
organu jakim jest Rada Gminy, który byłby zobowiązany przesłać ją do WSA. Jednak WSA
przesłało pismo i skargę z prośbą do ustosunkowania się do zawartych w niej zarzutów. 

Radny A.  Zawistowski  wyrażając  swoje  zdanie  na  temat  sytuacji  panującej  wokół  CKR,
podkreślił, że piastujący funkcję Dyrektora Mariusz Smolicha obawia się, że nie otrzyma tej
funkcji  biorąc  udział  w  konkursie,  którego  przeprowadzenie  narzuca  uchwała  o  zmianie
statutu  CKR.  Zaznaczył,  że  Rada  przekazuje  środki  z  budżetu  Gminy  na  realizacje
działalności statutowej CKR a nie na prawników. Zwrócił uwagę, że radni ponoszą koszty
sądowe z własnych środków w przeciwieństwie do Wójta, który wykorzystuje do tego celu
prawników gminnych.

Przewodniczący Rady upomniał radnego aby wypowiadał się w temacie projektu uchwały.
Wyraził zdanie, że sytuacja nie powinna mieć miejsca gdyż Rada Gminy przekazując środki
na CKR płaci prawnikom za przygotowanie skargi na uchwałę Rady Gminy.

Wójt podkreślił, że nie wiedział o skardze Dyrektora CKR i będzie wnioskował aby Dyrektor
pokrył koszty związane opłatami sądowymi z własnych środków. Uważa również, że skargę
powinien skierować najpierw do Wojewody a nie od razu do sądu. Poinformował również, że
koszty pozwu przeciwko radnemu A. Zawistowskiemu pokrył z prywatnych środków. 

Radny A. Zawistowski powiedział, że Wójt celowo przedłuża umowę Dyrektorowi CKR co
dwa miesiące. 

Radna B. Sulima-Markowska zgłosiła uwagi w imieniu radnej T. Senderowskiej. Pierwsza to
literówka  w  punkcie  1  powinno  być  słowo  „skarżącego”  a  nie  „skarżących”.  Druga  to
dotyczyła zapisu w punkcie 3 zakładającym rozprawę bez udziału przedstawiciela  organu.
Poprosiła aby była możliwość aby pełnomocnik organu był obecny podczas rozprawy.

Radca prawny odpowiedziała, nie ma przeciwwskazań aby pełnomocnik Organu był obecny
na rozprawie.

Ustalono, że punkt 3 zostanie wykreślony.

Radna B. Sulima-Markowska wyraziła zdanie na temat sytuacji z Dyrektorem CKR. Uważa,
że jest to nieakceptowalne zachowanie. Zwróciła uwagę na fakt, iż Dyrektor CKR naraził obie
strony na koszty, które ponoszą mieszkańcy.



Radny R. Kowalczyk wrócił do tematu kontroli w CKR i zmiany statutu odnośnie utworzenia
regulaminu  wolontariatu.  Uważa,  że  wolontariusz,  który  przebywa  w  CKR  jest  osobą
związaną z Dyrektorem CKR i z tego powodu nie ma regulaminu wolontariatu.

Głosowano w sprawie:
Uchwala w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w 
Warszawie z autopoprawkami. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (20)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 
Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir 
Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa 
Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (1)
Agata Kuran-Kalata
Uchwała nr XLI/357/2021

19. Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej Referendum Ludowego.

Przewodnicząca  Komisji  Skarg  Wniosków  i  Petycji  E.  Surmacz  poinformowała,  że  do
Komisji  wpłynęła petycja dotycząca wydania opinii na temat przeprowadzenia referendum
Ludowego. Komisja po zapoznaniu się z petycją wnioskuje o przekazanie jej do Sejmu RP. 

Radca prawny dopowiedział, że pierwotnie Komisja chciała uznać petycję za bezzasadną z
uwagi  na  tryb,  o  który  wnioskuje  wnosząca  petycję  czyli  przeprowadzenie  referendum
ludowego, którego nie przewiduje żaden przepis prawa. Jednak po głębszej analizie uznano,
że najlepszym rozwiązaniem będzie przekazanie jej do Sejmu. 

Radny T. Pawlikowski zapytał dlaczego nie można jej  odesłać do składającej petycje aby
sama ją przesłała do sejmu.

Radca  prawny  powołała  się  na  ustawę  o  petycjach,  która  nakazuje  przekazać  petycję
podmiotowi  właściwemu  jeśli  sprawa  nie  leży  w kompetencji  organu  do  którego  została
złożona. 

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej Referendum Ludowego. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (17)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka 
Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna 
Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Teresa Senderowska, Beata Sulima-
Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Andrzej Górecki, Tadeusz Pawlikowski



BRAK GŁOSU (1)
Krzysztof Będkowski
NIEOBECNI (1)
Agata Kuran-Kalata
Uchwała nr XLI/358/2021

20. Uchwała w sprawie przekazania petycji.

Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji E. Surmacz poinformowała, że do komisji
wpłynęła petycja dotycząca sprzeciwu zmianie charakteru oraz statusu formalnego rezerwatu
przyrody stawy Raszyńskie oraz że Komisja  rekomenduje  Radzie Gminy Raszyn uznanie
petycji  za  bezprzedmiotową z uwagi na wycofanie przez ITP wniosku o przystąpienie do
zmiany i sporządzenia MPZP. Jednocześnie komisja podziela opinię wyrażoną przez autorów
petycji aby zachować obecny status formalny oraz charakter przyrodniczy rezerwatu przyrody
Stawy Raszyńskie co Rada Gminy Raszyn wyraziła w swoim stanowisku podjętym na sesji w
dniu 29.04.2021.

Radny  A.  Górecki  wygłosił  oświadczenie  10  radnych  na  temat  sytuacji  związanej  z
Instytutem  Technologiczno-Przyrodniczym  w  Falentach.  Poprosił  aby  oświadczenie
stanowiło  załącznik  do  protokołu.  Następnie  Prosił,  aby  redaktor  naczelny  Kuriera
Raszyńskiego sprostował nieprawdziwe informacje zamieszczone w Kurierze w związku z
grupą na Facebooku.

Radny M. Bańburski wyraził zbulwersowanie sformowaniem zawartym w oświadczeniu, że
inni radni będą mu patrzyli na ręce, a on sam uważa się za człowieka uczciwego. 

Wójt powiedział, że oświadczenie odczytane przez radnego A. Góreckiego jest obraźliwe i
przekracza wszelkie granice zdrowego rozsądku. 

Radny A. Górecki wytłumaczył, że zdanie to zostało umieszczone w oświadczeniu z uwagi na
nie transparentność działań Wójta,  którego wyrazem jest  protokół ze spotkania z dyrekcją
ITP.

Radny  A.  Górecki  złożył  wniosek  formalny  o  zakończenie  dyskusji  i   przejście  do
głosowania. 

Głosowano w sprawie:
Wniosek formalny o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz
Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, 
Ewa Surmacz
PRZECIW (2)
Beata Sulima-Markowska , Andrzej Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Teresa Senderowska



BRAK GŁOSU (2)
Jarosław Aranowski, Wiesław Szustak
NIEOBECNI (1)
Agata Kuran-Kalata
Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (17)
Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka 
Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna 
Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, 
Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Andrzej Zawistowski
PRZECIW (1)
Wiesław Szustak
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Marek Bańburski
BRAK GŁOSU (1)
Jarosław Aranowski
NIEOBECNI (1)
Agata Kuran-Kalata

Radny M. Bańburski poprosił o reasumpcje głosowania ponieważ pomylił się.

Głosowano w sprawie:
Reasumpcja głosowania nad uchwałą w sprawie rozpatrzenia petycji – petycja 
bezprzedmiotowa.
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz 
Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał 
Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Ewa Surmacz, 
Andrzej Zawistowski
PRZECIW (1)
Wiesław Szustak
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Andrzej Górecki, Henryka Koper, Beata Sulima-Markowska 
BRAK GŁOSU (1)
Jarosław Aranowski
NIEOBECNI (1)
Agata Kuran-Kalata
Uchwała nr XLI/359/2021

21. Sprawozdanie Przewodniczących komisji stałych z bieżącej działalności.



Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Ewa Surmacz powiedziała, że komisja
obradowała raz rozpatrując petycję i przygotowując projekty uchwał na sesję.

Przewodnicząca  Anna  Matracka  Komisji  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Profilaktyki
poinformowała, że komisja nie obradowała między sesjami. 

Przewodniczący  Komisji  Kultury  Fizycznej,  Sportu  i  Współpracy  z  Organizacjami
Pozarządowymi Ireneusz Koper powiedział, że komisji nie obradowała między sesjami.

Przewodniczący Komisji Budżetu, Mienia Komunalnego i Inwestycji  Tadeusz Pawlikowski
poinformował, iż komisja obradowała raz opiniując projektu uchwał na sesję.

Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej   Ryszard Kowalczyk  poinformował,  że komisja  nie
obradowała między sesjami.  Dodał, że Komisja zbierze się w dniu 25 maja aby omawiać
sprawozdanie Wójta z wykonania budżetu Gminy Raszyn.

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Dziedzictwa Narodowego Krzysztof Będkowski
poinformował, że podczas komisji odbyła się debata o kulturze. Następnie zwracając się do
Przewodniczącego Rady powiedział, że nie może być podczas sesji wypowiedzi nie na temat.
Uważa, że trzeba skupić się na poprawieniu kultury dyskusji.

Przewodniczący  Komisji  Planowania  Przestrzennego  i  Inwentaryzacji  Janusz  Hoffman
poinformował, że komisja obradowała opiniując projektu uchwał na sesję. 

Członek  Komisji  Rolnictwa,  Ochrony  Środowiska  i  Porządku  Publicznego  Ewa Surmacz
powiedziała, że komisjami nie obradowała między sesjami.

22. Sprawy różne.

Zastępca Wójta w odpowiedzi na wypowiedź radnego A. Zawistowskiego wyjaśnił, że był na
spotkaniu z Dyrekcją ITP w maju 2020 r. a protokół z tego spotkania miał zostać przekazany
do Gminy Raszyn w celu naniesienia ewentualnych poprawek i podpisania jednak nie dotarł
więc jest to wersja robocza protokołu. Podkreślił, że jego zamysłem było to, żeby radni brali
udział  razem  z  Urzędem  Gminy  oraz  przedstawicielami  ITP  na  równych  zasadach
i rozmawiali na temat  7 punktów debaty. 

Radna B. Sulima-Markowska powiedziała, że radni stracili zaufanie do Wójta i jego zastępcy
gdyż nie zostali poinformowani o spotkaniu z Dyrekcją ITP. Z tego powodu teraz radni mają
prawo do patrzenia na ręce i kontroli działań Wójta w sprawie ITP. 

Radny A.  Zawistowski  wskazał,  że  protokół  jest  oficjalnie  znany  już  od  roku i  ani  razu
Zastępca Wójta nie odniósł się do niego. Przypomniał również, że na jednej z sesji zapytany o
rozmowy z ITP twierdził, że takich nie było. Radny stwierdził, że to wszystko powoduje, że
radni  stracili  zaufanie.  Następnie  odczytał  list  otwarty  do Wójta  Gminy Raszyn odnośnie
nieprawdziwych  informacji  zawartych  w  artykule  w  Kurierze  Raszyńskim.  W  liście
zaapelował aby Kurier Raszyński przestał być gazetą propagandową a Wójt przestał dzielić
radnych i mieszkańców na lepszych i gorszych. Następnie zwrócił się do Przewodniczącego
Rady aby ten podjął działania aby Kurier Raszyński stał się gazetą informacyjną. 



Radna  E.  Kuczara  podziękowała  Przewodniczącemu  Rady  za  przypomnienie  petycji
mieszkańców  ul.  Chrobrego  i  Mieszka  I.  Podziękowała  również  Wójtowi  w  imieniu
mieszkańców za usunięcie  drzewa z chodnika,  które zagrażało bezpieczeństwu.  W dalszej
kolejności  odczytała  list  otwarty  do  Wójta  dotyczący  pozwów  sądowych  Wójta  wobec
radnych. Powiedziała, że po sesji list zostanie przekazany Wójtowi. 

Wójt odnosząc się listu otwartego odczytanego przez radnego A. Zawistowskiego powiedział,
że za publiczne pieniądze broni Urzędu Wójta Gminy Raszyn a za własne pieniądze wytacza
procesy o ochronę bóbr osobistych. Wójt zaznaczył, że nie można nazwać dyskusją wyzwisk i
obrażania. Przytaczał wiele sytuacji dotyczących pozwów radnego A. Zawistowskiego wobec
Wójta oraz redaktora Kuriera Raszyńskiego Jacka Kaipera. 

Zastępca  Wójta  zaznaczył,  że  radny  A.  Zawistowski  dopuszcza  się  manipulacji,  które
dopchnęły jego rodzinę osobiście.

Radny A. Zawistowski przywoływał sytuacje z powodu, których zostały złożone pozwy. 

Radny A.  Górecki  podkreślił,  że  nie  byłoby  kłótni  i  dyskusji  jeśli  Wójt  informowałby  o
spotkania z ITP. 

Odbyła się dyskusja, której tematem były wzajemne oskarżenia.

Radny  T.  Pawlikowski  wyraził  swoje  zdanie  na  temat  zachowań  i  wypowiedzi  radnych.
Uważa, że radni zachowują się niepoprawnie oczerniając Wójta.

Radna B. Sulima-Markowska zapytała Wójta kiedy zostanie przygotowana Strategia Rozwoju
Gminy Raszyn. 

Zastępca Wójta odpowiedział, że została przygotowana do zapytania ofertowego. 

Radna B. Sulima-Markowska zapytała czy wpłynął od ITP poprawiony wniosek o zmianę
MPZP. Zapytała kiedy zostanie wybrana firma na przygotowanie Strategii Rozwoju Gminy
Raszyn.

Wójt  odpowiedział,  że  poprawiony wniosek jeszcze  nie  wpłynął.  Jeśli  chodzi  o  strategię
prawdopodobnie w ciągu miesiąca zostanie wybrana firma do jej przygotowania. 

Radna  B.  Sulima-Markowska  poruszyła  temat  złego  stanu  i  wizerunku  budynku  Urzędu
Gminy.  Zapytała  kiedy  zostanie  wystosowane  zapytanie  ofertowe  na  pracowanie
dokumentacji do rearanżacji budynku.

Wójt zaznaczył, że budynek potrzebuje przebudowy aby spełniał wszystkie wymagania. 

Radna  B.  Sulima-Markowska  poprosiła  o  przekazanie  do  Rady  Gminy  poprawionego
wniosku o zmianę MPZP z ITP jeśli taki wpłynie do Urzędu Gminy.

Radny A. Górecki poprosił Przewodniczącego Rady o częstsze przekazywanie dokumentów
do radnych.

Przewodniczący Rady zakończył dyskusje i oddał głos sołtysowi Janek Jerzemu Rzepce.



Sołtys Janek poprosił o obecność Wójt na następnym zebraniu wiejskim. Następnie zapytał
czy udało się Wójtowi załatwić coś w kwestii chodnika w Al. Krakowskiej przy firmie BMW.

Wójt zaznaczył, że sprawa jest trudna bo tak przebiega granica prywatnej działki. 

Sołtys Janek zapytał Zastępcy Wójta o wiatę przystankową na ul. Wspólnej. 

Zastępca  Wójta  odpowiedział,  że  planowana  jest  tam wiata  droższa  a  pani  Skarbnik  ma
dokonać stosownych zmian w budżecie. 

23. Komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy.

Przewodniczący Rady poinformował, że zostanie przeprowadzone kolejne spotkanie Dyrekcji
ITP z Radą Gminy i trwa wyznaczenie terminu. Dodatkowo zostało skierowane pismo do
Dyrektora ITP w sprawie udostępnienie informacji na temat jakie zadania ochronne rezerwaty
przyrody Stawy Raszyńskie zrealizowała dyrekcja Instytutu Technologiczno-Przyrodniczego
w Falentach zgodnie z zarządzeniem nr 12 Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w
Warszawie dnia 16 kwietnia 2018 roku. W dalszej kolejność poinformował, że 26 maja 2021
roku  odbędzie  się  spotkanie  robocze  radnych  Gminy  Raszyn  oraz  radnych  powiatu
Pruszkowskiego z tereny Gminy Raszyn w sprawie przekazania dróg powiatowych Gminie
Raszyn.  Następnie  poinformował,  że  w  ramach  Komisji  Planowania  Przestrzennego  i
Inwentaryzacji zostanie zrealizowany cykl spotkań na temat poprawy komunikacji w rejonach
gdzie w Gminie Raszyn powstają bardzo duże osiedla. 

24. Zamknięcie obrad.

W związku z  wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący  Rady zamknął obrady
sesji.

 

Przewodniczący
Rada Gminy Raszyn
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